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Abstract:
The objective of this study is to analyze the disparity in the profitability of foreign direct investment
between Algeria and Morocco in order to determine the overall position of the two economies in
terms of competitiveness and attractiveness of investment by analysing the quantitative and
qualitative investment flows of each. In addition to their rating in the "Daman™ index of investment
attractiveness during 2018.
The study concluded that the profitability of foreign direct investment in Morocco is better than its
counterpart in Algeria. As well as Morocco's position was better, according to the ranking of the
index of " DHAMAN" during the year 2018.
Keywords: Foreign Direct Investment; DHAMAN Index; Automotive sector; Return on
investment. Jel Classification Codes: F1, F2.
Résumé:
L’objectif de cette étude est d’analyser la disparité de rentabilité des investissements direct
étrangers entre 1’Algérie et le Maroc afin de connaitre la position globale des deux économies en
termes de compétitivité et d’attractivité des investissements en analysant les flux d’investissements
quantitatifs et qualitatifs de chacune. En plus de leur notation dans l'indice de « Daman » de
l'attractivité des investissements durant I’année 2018.
L’étude a conclu que la rentabilité des investissements directs étrangers au Maroc est mieux que son
homologue en Algeérie. Ainsi que la position du Maroc était meilleure, selon le classement de
I'indice de " DAMAN " durant I’année 2018.

Mots-clés: Investissement direct étrange ; Indice DAMAN ; Secteur automobile; Retour sur
investissement. Codes de classification de Jel: F1, F2.
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